
Friluftsrådet – Kreds Storstrøm 

Referat af kredsbestyrelsesmøde d. 18. juni 2020 kl. 18.30 hos John Knudsen 

Til stede: Pia Grønning (PG), John Knudsen (JK), Niels-Henrik Holcher (NHC), Christian Mogensen 

(CM), Tom Nielsen (TN), Henrik B. Simonsen (HS) og Michael Thelander (MT) 

Fraværende:  Gert Mortensen (GM) og Bjarne Nielsen (BN). Begge med afbud. 

 

1. Dagsorden godkendt 

2. Referat fra kredsbestyrelsesmøde d. 22. februar godkendt 

3. Vordingborg Kommune 

3a. Miljørådet Der har været afholdt 2 møder i Miljørådet siden kredsbestyrelsesmødet d. 22. 

februar. Referater fra de 2 møder ses her: 

 

9. marts: https://vordingborg.dk/media/15822656/referat-af-moede-52.pdf 

 
8. juni: https://vordingborg.dk/media/15823184/referat-af-moed-53.pdf 

Fra mødet d. 8. juni bemærker NHC det store udviklingsprojekt omkring Stege sukkerfabrik. Til referatet fra 

Miljørådsmødet d. juni er der et bilag vedr. udviklingsprojektet omkring Stege Sukkerfabrik 

 

3b. Geocenter Møn. Geocenteret har været nedlukket grundet Coronaen, og enkelte ansatte er 

fyret. D. 8/6 er centeret igen åbent med bl.a.  flint- og ravudstilling, som HS anbefaler at besøge. 

 

3c. Avnø Naturcenter. Intet nyt 

 

4. Guldborgsund Kommune 

 4a.  Grønt Råd. Orientering om solcelleprojekter. Der er i kommunen foreløbig sagt ja til 700 ha til 

opsætning af solceller. Der skal bl.a. laves forsøg med solceller i en sø i Bavnehøj Friluftsområde. 

Det Grønne Danmarkskort er nu beskrevet. Bl.a. lodsejere skal nu kommentere Det Grønne 

Danmarkskort.  

Friluftsrådet har udviklet Naturparkpasset til start d. 8. juni, men Guldborgsund Kommune havde 

ikke til denne  dato modtaget stempler fra Friluftsrådet!!! . Læs mere om Naturparkpasset her: 
https://danskenaturparker.dk/aktiviteter/oplev-danske-naturparker-med-naturparkpasset 

 

4b.  Naturområde Guldborgsund. Der er indkaldt til møde d. 18/6. Ingen deltagelse fra 

kredsbestyrelsen. 

 

4d. I Horreby Lyng er der bl.a. opsat handicapbroer. 

 

4c, 4e, 4f: ingen kommentarer. 

 

5. Lolland Kommune 

https://vordingborg.dk/media/15822656/referat-af-moede-52.pdf
https://vordingborg.dk/media/15823184/referat-af-moed-53.pdf
https://danskenaturparker.dk/aktiviteter/oplev-danske-naturparker-med-naturparkpasset


5a. Grønt Råd. Afholdt 18/6, hvor solcelleanlæg var i focus. Og forslag til bestemmelser for 

solcelleanlæg blev præsenteret. Der var bl.a. kritik af at der var for dårlige livsvilkår for bierne 

omkring solcellerne. 

 

5b. Naturpark Maribosøerne. Møde d. 11. juni. 

Friluftsrådet har d. 20. marts retificeret Naturpark Maribosøerne: 
https://friluftsraadet.dk/nyheder/danmark-faar-to-nye-pilotnaturparker 

Orientering om Naturparkpas og Vild Mad 

       Lolland Kommune har afsat +2 mill. kr. til renovering af Naturskolen 

Aage v. Jensens Naturfond har igangsat en forundersøgelses omkring naturtilstanden i Søholt 

Storskov m.m. 

 

5c. Naturpark Nakskov Fjord. Møde d. 27. februar 

Har søgt om genmærkning som naturpark og er blevet retificeret. Se ovenstående. 

Orientering om Helhedsplanen for Hestehovedet. 

        

5d. Vandråd: Intet nyt 

 

 

6. Hele Kreds Storstrøm 

6a. Vandråd Østersøen: Intet nyt 

 

6b. Brugerråd Naturstyrelsen. Der har ikke været afholdt nyt møde siden sidste 

kredsbestyrelsesmøde så her er vedlagt samme referat som sidst: HS orienterer om DR´s 

naturudsendelser i 2020 (se forrige kredsbestyrelsesreferat.  

Naturstyrelsen er pålagt at drifte biodiversitet på deres arealer.  20 millioner kr. har Naturstyrelsen 

fået til at forbedre biodiversiteten på deres arealer. 

Naturstyrelsen har modtaget 100 tønder land på Østmøn. 

Naturstyrelsen vil opstille tællere på nogle af deres arealer for at få et overblik af antal besøgende. 

Naturstyrelsen vil reducere antallet af skraldespande på deres arealer. 

Der er i år 25-års jubilæum i brugerrådet. 

 

6c. Ifølge Lolland-Falster Folketidende arbejdes der på en fredning af Lidsø i Rødby Fjord 

 

6d. Blå Flag er opsat flere steder trods corona-krisen.  

 

6e: intet nyt. 

 

6g. Hjortevildtgruppen. Intet nyt møde. Afventer udspil fra den nye regering. 

 

6h.  Naturens år 2020.  

Desværre er flere arrangementer aflyst grundet coronaepidemien. 

https://friluftsraadet.dk/nyheder/danmark-faar-to-nye-pilotnaturparker


 

6i.  Repræsentantskabsmøde/sommermøde i Friluftsrådet Storstrøm afholdes samme dag i 

august. 

John aftaler med Bjarne præcis tid og sted, helst onsdag d. 19. august. Bjarne finder 1 

oplægsholder. 

Der er til bestyrelsen valg for ca. 1 år, da kredsbestyrelsen har besluttet at den nye struktur 

indarbejdes i 2021, hvis ikke hovedforeningen udsætter den nye struktur. 

Pia, Bjarne og Tom er på valg. Alle genopstiller. 

Michael genopstiller som suppleant. 

Henrik er ordstyrer og Michael er referent. 

 

7. Nyt fra friluftsrådet 

7a Udlodningsmidlerne: Sagerne gennemgået. 

 

Næste Kredsbestyrelsesmøde 10/9 på Lolland kl. 18.30. Indhold er ny struktur med ekspert fra 

friluftsrådet. 

Friluftsrådet skal have ny direktør: 
https://friluftsraadet.dk/nyheder/friluftsraadet-skal-have-ny-direktoer 

 

 

MT 

https://friluftsraadet.dk/nyheder/friluftsraadet-skal-have-ny-direktoer

